
 

לפי המסורת היהודית מתחילה שנת המעשה )אחרי החגים( בשמיני 

 עצרת )היום האחרון של סוכות(.

"ותן טל ומטר לברכה" ועל שנת –בשמיני עצרת מתפללים על הגשם 

 מעשה ועבודה פורייה.

 שנתברך בגשמים בעתם ושגרה מבורכת.

 

 ניהלה:שולה אופיר דיווחה על הוועדות והצוותים אותם 
 קרן עזרה הדדית

 קרן שמסיעת לחברים  מהקבוץ במקרים מיוחדים. 
 כבר  שנתיים לא היו פניות לוועדה.

 חברים שזקוקים לסיוע כלשהו, לפי תקנון הוועדה יפנו בקשה לאליז זלינגר.
 

 צוות סיעוד
לחודש לחבר סיעודי  מקרן סיעוד . ₪   3000הצוות מעביר  קצבת סיעוד בסך של 

 חברים שמקבלים את הקצבה. 6היום נכון ל
הזכאות לקצבת סיעוד נבדקת על פי כללי הקרן: נדרשת הכרה של בטוח לאומי 
בחבר כסיעודי, ענבל מסייעת בכל התהליך, שמציגה את המסמכים בצוות הסיעוד. 
החבר מופנה  לרופא גריאטרי, שנבחר ע"י הצוות לאישור. המלצת הרופא מתקבלת 

ה אם החבר סיעודי, או לא, אינה של הצוות(. אם ההמלצה ע"י  הצוות. )ההחלט
 שלילית המשפחה יכולה לערער.

בצוות חברים: שולה אופיר, אוכמה אבירם ואמנון זלינגר. דני אלבירט וענבל שנהב 
 יועצים ומסייעים למשפחות. 

 
 צוות תיאום בניה

הצוות בצוות חברים בעלי תפקידים הקשורים לנושאים שונים לבניה ותכנון. 
 מתכנס על פי צרכים ופניות של חברים לשיפוצים, או בניה  חדשה בבתים.

מטרת הצוות לסייע לחבר, לספק לו נתונים על הפרצלציה, גבולות המגרש קווי 
בניין, מיקום תשתיות ציבוריות בשטחו אם יש, הנחיות מקצועיות של בעלי 

לתכנון ובניה. חברי תפקידים שונים וסיוע בקבלת האישורים מהוועדה הקומית 
הצוות  גם יוצאים עם החברים לשטח, ונפגשים עם המתכנן בעיקר בנושא 

 התשתיות, ואם צריך מטפלים גם בסכסוכי שכנים המתפתחים כתוצאה מהבניה.
גלעד מינץ, מרסלו ארבר, רונן סעידי  לפידות, אמנון זלינגר, חברי הצוות: ארנון 

 ושולה אופיר.
 ועדת קליטה
סק הצוות, יחד עם ארנון ואיצלה והמזכירות, במתווה של איתור לאחרונה ע

 18מגרשים ריקים, שנמצאים בשטח המחנה וליעד אותם לבנייה לבנים. איתרנו 
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מגרשים בעיקר בשכונה הצפונית מפוזרים, קרובים לתשתיות ציבוריות שניתן יהיה 
 לבנות עליהם עם קבלת היתרי בנייה, שזה תלוי ב"שיוך".  

 על הגרלת תור לבחירת מגרש בלבד. הוחלט,
, במספר שנמצאים בתהליך הקליטה 11 -ההגרלה מיועדת לקבוצת משפחות בנים 

חלקם מספר שנים רב. מכיוון שבחירת מגרש מחייבת קבלה לחברות ודיווח 
לרשויות שונות, גם אם לא בונים, יש אפשרות שמי מבין המגרילים שירצה גם 

קדם בתהליך הקבלה לחברות. שממשמעותו הפקדת לבחור מגרש, יהיה עליו להת
 הסכום המוערך לתשלום למנהל ואיזונים וקבלה לחברות. 

משפחות, שסיימו את רוב התהליך לקראת  11בתחילת אוגוסט התקיימה פגישה עם 
 קבלה לחברות ותוכלנה לגשת להגרלה הראשונה, שהיא התור לבחירת מגרש.

והספארי  ישווקו בשלב  מאוחר. במקומות  מגרשים, נוספים  כגון חלק מהבוסטר
 האלה יש צורך  בתכנון שכונתי. 

בוועדה חברים: בועז קפלן, דותן אבירם, דני אלבירט, יחיעם יוגב, עמליה גולדברג, 
 שולה אופיר.

  
 צוות שיוך דירות

עבדנו חודשים רבים להכין את כל המסמכים והמפות, שנדרשו ע"י המנהל להגשת 
 מנהל ולהודיע על רצון הקיבוץ להיכנס למתווה של שיוך דירות. החומר הנדרש ל

 
רוב הפרוצדורות והניירת שהמנהל ביקש הוגשו לו, ולא נלאה בפרטים. למעשה 

אנחנו נמצאים בשלב של  לקראת הזמנת שמאות של המגרשים שנעשית ע"י המנהל,  
 לכל מגרש ומגרש. מי שרוצה יותר מידע מוזמן לקבל בע"פ.

מנת השמאות ניתן לערער על גובה הסכום שהמנהל קבע סטנדרטי, עבור לפני הז
 פיתוח במגרשים והסכום שנקבע מופחת מהשמאות.

בשלב הזה החלטנו לערער  על הסכומים שהמנהל קבע. בחודשים הקרובים נעשית 
 עבודה של בדיקת הסכומים  ומשא ומתן עם המנהל. 

 החברים.יש עוד עבודה פנימית, שצריך להתחיל בה עם 
להערכתי התקדמנו הרבה והקץ לא רחוק. חשיבות המהלך היא לקבלת היתרי 
 בנייה והמשך הקליטה. אחרי השמאות אפשר יהיה להתקדם עם היתרי בנייה.

של נקלטים  חשוב לציין, שהתהליך עם החברים הוותיקים מותנה בתשלומים
 חדשים. 

  צוות תשתיות/תכנון ממשיך בקידום התב"ע החדשה.
)יועץ  רי הצוות: מרקוס, גלעד, תמיר איצלה ארנון יעד שולה אופיר, דובי גנישחב

 .חיצוני(
 

 פרויקט חידוש תשתיות
 לידיעת הציבור:

 פרויקט חידוש התשתיות עומד לצאת לדרך. בשעה טובה
 להערכתי, תוך חודש.

 עקרון )מנהל חיצוני(, לומקה  –העושים במלאכה: מנהל הפרויקט 
 אחראי על כל הפרויקט: גלעד מינץ.  ,מפקח: אביטל פטיש

גלעד מינץ, גר, ארנון לפידות, צוות ההיגוי של הפרויקט: אביטל פטיש, אמנון זלינ
 .לומקה, נציג הקבלן, צור בן חורין, רונן סעידי, שלומי גרבר

 דע את החברים בפרטים יותר מדויקים.יכמובן, שסמוך לתחילת ביצוע הפרויקט ני
 גלעד.



 תקשורת בכפר מנחם
 אישיים.-למען הסר ספק, לתקשורת בתחום האלקטרוני בלבד ולא ביחסים הבין –הכוונה 

שוב אולי כבר בעת הופעת גיליון זה, יתחילו עבודות התשתית בשטח היי –ע"פ התוכניות 

הישן. בהתאם צפויות, בנוסף להפרעות בדרכים ובכבישים, גם תקלות תקשורת, ובהן 

 יידרשו אנשי המקצוע לטפל עד גמר הביצוע והמעבר לתשתית החדשה.

 בהמשך אנסה לפרט מה צפוי לנו בגמר המהלך.

(, רשת  YESערוצית ) -התחומים בהם אפרט כוללים את הטלוויזיה הרב

 רנט ומחשבים.הטלפונים, רשת האינט
₪  320מגה יורד( כבר היום בעלות של  40)  מי שרוצה אינטרנט מהירלפני הכול : 

 בחודש, עד שיותקנו הסיבים, מוזמן להתקשר איתי או עם דימה.₪  20התקנה ותוספת 

 .תודהעוסק יוסי שרון כבר זמן רב ובנאמנות ומגיעה לו על כך  הטלוויזיהבתחום 

כפי שפורסם בעבר, שהחליף את קלאודיו  –עוסק דימה  טהטלפוניה והאינטרנבתחום 

 הטלפוניה היא באחריות החשמליה. –שהיה אחראי שנים רבות. עד היום וגם בהמשך 

 ניתן לקבל שירות מדימה, בתשלום, ככל שהוא פנוי לכך. – טיפול במחשביםלגבי 

--------------------------------- 

מעבר לסיב שורת במסגרת חידוש התשתיות הוא המעבר המשמעותי ביותר בנושא התק

, שנותן את כל התכנים,  } Home}-The-To-Fiber FTTH – אופטי עד הבית

 .אָחוּדהתשתית  –השירותים והמדיה ב"צינור" אחד 

 ערוצית-טלוויזיה רב

של המאה שעברה, התקנו "אנטנה מרכזית" וכבלים בכל הקיבוץ, דרכם  80 -בשנות ה

בה הוקמה  – 2000קלטו מלוויין וכן שידורים מקומיים. אחרי שנת שודרו ערוצים שנ

לטובת  –, צורפו שידורים לכבלים במרוכז ובמגוון רחב יותר. בעשור האחרון YESחברת 

שיפור איכות השידור והגמישות לצופה, הותקנו צלחות לוויין על הבתים וממירים בבתים, 

 בחודש.₪  15-לות של החל מבתוספת ע –וכך כל חבר קיבל את חופש הבחירה 

כיום, ברוב הבתים בכפר מנחם צופים בשידורי הטלוויזיה דרך צלחת הלוויין של חברת   

YES במספר קטן של דירות עדיין אין כלל צלחת ובדירות רבות יש צפייה בחלק .

 שנה. 35-מהחדרים באמצעות אותם כבלים שהותקנו כאמור לפני יותר מ

יה פגיעה בתשתית הכבלים, שבכל מקרה בתוך כשנה ייפסק צפו –עם תחילת העבודות 

 השימוש בהם. בכוונתנו להפסיק לתמוך בפתרון זה כבר בחודשים הקרובים.

המענה שיינתן הוא צלחת וממיר לכל מי שלא התקין עד היום צלחת לוויין וכן 

כפי  –ממירים נוספים למי שעושה כיום שימוש בכבלים בחדרים נוספים, בתשלום 

 שלמים המשתמשים כיום.שמ

אנחנו בודקים כרגע את העלות הנוספת לחבר, כולל האפשרות לשדרג את הממיר הקיים, 

 או ממיר מקליט למי שירצה. HD -ע"ח החבר, לאיכות טובה יותר 

התשלום לצפייה בטלוויזיה כיום הוא "עסקת מועדון" של הקיבוץ מול  – למען הסר ספק

YES ן מחיר חודשי לחבר יהיה, ככל שיהיה, רק בסוף התהליך ומימון השירות לכך. עדכו

 של הפעלת הסיבים והשירותים עליהם ויכלול את סך כל העלויות.

או    -, אולי מעבר לבגמר התקנת הסיבים נבחן את המשך ההתקשרות עם 

 שירות אחר שיהיה זמין, ונחליט כקבוצה לרכוש אותו.

 

 

 

 



 אינטרנט

פטיים היא האפשרות לשיפור מהירות העברת המידע. כיום, גולת הכותרת של סיבים או 

אצל רוב המשתמשים עיקר השימוש הוא בגלישה וקריאת דואר, אבל רואים כבר ניצנים 

של הרחבת השימוש לצפייה בסרטים באורך מלא, כמו גם שירותים רבים נוספים שקמים 

 וקיימים בארץ ובעולם.

הטלפון(  בלים, הגיע על זוג חוטי נחושת )שלכמו הטלוויזיה בכ –עד היום, האינטרנט 

השנים האחרונות, בהתחלה בחיוג ובהמשך בחיבור  20-ועליהם "העמסנו" את האינטרנט ב

 קבוע.

בסיום התקנת הסיבים, בכל דירה יותקן נתב )ראוטר( בעל תכונות שיאפשרו את מגוון 

 לפון ועוד.גלישה, צפייה בטלוויזיה, שיחות ט –השימושים שיש ויהיו בעתיד 

 טלפוניה

 כמו הטלוויזיה בכבלים, הגיעו שיחות הטלפון דרך זוג חוטי נחושת. –עד היום 

הנתב ייתן גם אפשרות לטלפון הנייח ודרכו לעשות  –עם התקנת הנתב על הסיב האופטי 

 שיחות מהבית, כמו גם הפעלת מכשירי המצוקה.

שירות זה ייפסק  ת לביתו:הערה עבור מי שמקבל מבזק אינטרנט או קו טלפון ישירו

והאפשרות היחידה שתהייה לתקשורת בדירות המגורים היא קו טלפון דרך המרכזייה 

 ואינטרנט דרך הסיבים של הקיבוץ.

 כפי שהוסבר, לא נמשיך לתחזק את רשת הנחושת. –הסיבה 

 לשאלות או הבהרות מוזמנים לפנות אליי.

 .רשם: שלומי גרבר

 

 

 

 

 
 ממערכת הבריאות

ת הבריאות, עסקנו בשינויים שנאלצנו לבצע בעקבות הדרישה לצמצומים במערכ
 בתקציב.

כידוע תקציב הבריאות הוא הגדול מבין תקציבי הקהילה ולכן כל שינוי הוא 
כמובן בכפוף להחלטות שיחת   ,משמעותי. הורדנו סיבסודים ושירותים נוספים

ות במלואן אך עובדים הקבוץ. עדיין לא מצאנו את הדרך הטכנית לקיים את ההחלט
 על זה.

 ומכאן לשינויים שאנו נאלצים לבצע בנהלי הכללית והמרפאה:
עד עתה ניתן היה לחלק תרופות לחברים ממלאי פרטי של הקיבוץ, לא נוכל להמשיך 
לנפק תרופות בדרך זו. מעתה מכירת תרופות תהיה רק מחדר התרופות של הכללית, 

 ייב את כל משתמשי המרפאה דרך המחשב של הכללית. פעולה זו תח
 להגיע עם הכרטיס המגנטי של הכללית לכל ביקור במרפאה.  

  1/11/17נתחיל נהג זה כבר מה
. אנו מוציאים הודעה ומכאן לתזכורת חשובה בעניין חלוקת התרופות הקבועות

מידי שלושה חדשים המחייבת את החברים להגיע למרפאה על מנת לתאם עם 
שינויים בהזמנת התרופות שלהם. לצערנו לא כולם נענים האחות או הרופא את ה

לפנייה זו והדבר גורם לאי הבנות בזמן קבלת התרופות. כזכור, אין לנו אפשרות 
להחזיר תרופה לאחר שנופקה ולכן גם לא ניתן לזכות את החבר, במידה והוא רוצה 

 להחזירה.



חויבו החברים ודבר נוסף: בגלל תקלה בתכנת המחשב של חיוב התרופות, לא 
בחדשים האחרונים על תרופות שקיבלו במרפאה. )לא אלו מהכללית(. החיוב הבא 

 .שיתבצע בנובמבר יהיה גדול כי יכלול מספר חדשים. עם החברים הסליחה
 

השנה שינינו גם את שעות הקבלה של הרופא במרפאה לשעות הערב פעמיים בשבוע. 
 ניכר שרוב הציבור מרוצה משינוי זה.

 דני,דנית ויעל על עבודתם המסורה.: , ברצוני להודות לצוות המרפאהלסיום
בברכת שנה טובה והעיקר הבריאות.                                                                            

 אמנון.

 
 
 

 מוני חשמל בקריאה מרחוק
ם של רשות במסגרת ההתארגנות להפעלת חלוקת החשמל בכפר מנחם ע"פ הכללי

, לטיפול בנושא כפי שכבר פורסם חשמל כפר מנחםהחשמל, הקמנו חברה בשם: 
 בעבר.

אמנון זלינגר, יעד, גלעד ואני, מספר חברות  –בחודשים האחרונים חקרנו ובדקנו 
 המשווקות מונים, מנהלות תוכנות לקריאה מרחוק ובקרה על מאזן האנרגיה.

שבזכות הקשרים  נצר טכנולוגיות בע"מ,בשקלול של פרמטרים רבים, נבחרה חברת 
 שלה עם מפעל המתכת, גם זכינו לקבל ממנה מחיר טוב מאוד.

התקנת המונים בבתים ובענפים כבר החלה ואנחנו מקווים לסיימה עד סוף נובמבר. 
ההתקנה בפועל היא החלפת המונה הקיים במונה חדש, שיותקן באותו מקום פיזי 

 רי.בו קיים הנוכחי, ככל שזה אפש
המונה החדש כולל בתוכו כרטיס תקשורת שהוא המאפשר את קריאת הצריכה 

 מרחוק.
 כמו בהתקנת מוני המים, לכל דירה יותקן מונה אחד על חשבון הקיבוץ.

חברים שיהיו מעוניינים במונה נוסף במגרש שלהם, בנוסף למונה הראשון שמותקן 
גם על התשלום החודשי בו על החלפת המונה וההתקנה, כמו ע"ח הקיבוץ, יחוי

 לניהולו ולקריאה שלו.
 לפרטים, הבהרות ובקשות אפשר לפנות אליי.

 רשם: שלומי גרבר
 

 

 

 

עם סיום עונת הרחצה הרבה תודה ליונתן דביר ויוסי שרון, אשר על 

 הבריכה.

תודה מיוחדת ליוסי שטרח ודאג לאיוש משרת המציל והבטיח את עונת 

 השחייה כהלכתה .

 שחיית הבוקר.תודה לליאורה בן חורין על  עזרתה ועל  
 
 
 



 דווח מהנעשה בבנין ובתחזוקה
 השנה בצענו פרויקט גדול של מעבר לדודי שמש ומניית מים.

 השינוי אכן גדול ודרמטי ולקח זמן לחלק מהציבור ללמוד ולהפנים אותו.
 שכל חבר אחראי למשק המים בביתו ובחצרו.משמעות העיקרית היא, ה

לצורך איתור ומעקב  ,התקנו מונים ראשיים בחצר הקיבוץבנוסף למונים הביתיים, 
 נזילות, תקלות ופחת.

תקולים ודליפות  ,שדרכה אני מקבל התרעות על מונים ,נרכשה מערכת ממחושבת
 ,בעיה ולסייע באיתור התקלה ותיקונהאצל חברים ואני דואג לעדכן את החבר על ה

 .או בהפניית החבר לבעל מקצוע אחר ,מחמוד וסלאח ,בעזרת הפועלים שלנו
 התיקון הוא על חשבון החבר. 

חברים המעוניינים לעקוב בעצמם אחר המונה האישי שלהם יכולים להתקין בטלפון 
 ."Read your meterהחכם אפליקציה בשם "

 מי גרבר על עזרתו הרבה בהפעלת המערכת. להודות לשלו כאן המקום 
 

כמו כן אני ממליץ להיכנס לאתר של "כרומגן" ולראות המלצות על תחזוקת דוד 
 השמש והקולט.

 
לאורך השנה, בעזרת הפועלים, אנחנו מבצעים עבודות תיקונים ותחזוקה בחצר 
 המשק. אני מזמין את החברים להפנות את תשומת ליבי למדרכות, מכסי ביוב,

 .הדורשות תיקון ,מערכות מים נוזלות וכו'
 

בימים הקרובים יתחילו הפועלים לבצע ניקוי מרזבים בבתי החברים. מי שמעונין 
 וטרם החזיר לי את האישור לעבודה, מוזמן לעשות זאת בהקדם.

 
 

שחברים המעוניינים בתיקונים ועבודות קטנות  ,אני מנצל את ההזדמנות להזכיר
יכולים  ,ים שלנו )צבע, תיקוני קיר, גגות דולפים, ריצוף וכו'(בבית על ידי הפועל

 לפנות אלי לקבלת הצעת מחיר.
 

 שנה טובה
 רונן.

             
 

 לקיבוץ כפר מנחם gisרכישת תוכנת  
כחלק מרצוננו להצעיד את בסיס המידע של הקיבוץ כולל תשתיות, תוכניות בניין 

ס נתונים כמעט אינסופי שמותקן על שהיא בעצם בסי gisרכשנו תוכנת  עיר ועוד,
 רקע צילום אורטופוטו של הקיבוץ.

הרעיון הוא שעל בסיס הנ"ל נעלה את כל התוכניות שעד היום חלקם היו בנייר ו/או 
 בראשם של אנשים על פלטפורמה ממוחשבת שאיננה תלויה יותר באדם זה או אחר.

עשרות ס"מ( של כל  הפלטפורמה הנ"ל מאפשרת לנו לסמן מיקום קיים)בדיוק של
 מה שנראה חשוב למפות ולציין בתוכנה.

מבני ציבור, מגרשי שיוך, קווי מים ביוב חשמל  ,םזה יכול להיות מבני מגורי
ותקשורת, מיקום שעוני מים ושיוכם לפי צרכנים מוני חשמל ועוד הרבה הרבה 

 אלמנטים נוספים.
הוא אביטל ועוזרים על  כרגע אנחנו בשלבי בניית המערכת, הפרויקטור של הקמתה

 שלומי גרבר, רונן, אמנון וארנון. ידו נאמנה
 

 גילעד                                                                                       



  פנסיה בכפר מנחם
כך גם בכפר מנחם נושא הפנסיה דורש ריכוז מאמץ ועבודה  כמו בכל קבוץ,

מקצועית לאורך זמן, מטרת הפנסיה היא לתת הכנסה חודשית לחבר בעת גיל 
( וכדי שיהיה כסף עבור מטרה זו יש להפריש בכל חודש סכום 67פרישה )החל מגיל 

 מהכנסת העבודה או מכל מקור אחר.
ה שלו ולהפריש בהתאם ולקבוץ לא אמור לכאורה כל אדם )חבר( אמור לדאוג לפנסי

 להיות אינטרס או צד בעניין.
 אך לא כך הדבר משני טעמים :

 40%החלטות הרשם לפנסיית מינימום שהקבוץ חייב להשלים אליה )כיום  .1
 מהשכר הממוצע במשק( גם אם החבר לא חסך בעצמו.

ני החלטות הקבוץ לפנסיית מטרה מינימלית )לחברים שהיו ביום השינוי ב .2
 לחודש.₪  4300כ  –שנים(  55מעל 

  -תוכנת טנא  –בכדי לעמוד בהחלטות אלו הקבוץ מפעיל מנגנון מעקב אחר הפנסיה 
 חברת טנא מבט. –שמופעלת על ידי סיגל מילשטיין  ובסיוע גורמים מקצועיים 

כיום עומד לטובתנו כלי עזר נוסף שמשרד האוצר פיתח ועומד לרשות החוסכים 
הפנסיונית שרובכם כבר חתם עליה, זהו מסד נתונים מאוחד והוא המסלקה 

המאפשר לחוסך )ו/או לנציגיו( לדעת את כל החסכונות ארוכי הטווח שיש לו בכל 
הקופות בכל עת מבלי לחכות לדוחות ששולחות הקופות, מי שלא חתם בבקשה 

 לחתום, דבר שיקל עליו ועל הקבוץ
ר פנסיה ובהתאם לכך אנו פועלים, המעקב הנ"ל מאפשר לנו לדעת למי וכמה חס

מיידעים את החברים שחסר להם בכדי שיתאימו את הפקדתם ושומרים פיקדונות 
 כספיים לטובת פנסיות שהקבוץ יידרש להשלים.

כפי שציינתי בתחילה הנושא הוא חשוב ומדובר על כסף רב וחשוב עבור החבר 
קצועיות ואנו משתדלים והקבוץ, עבודה זו דורשת תשומת לב רבה, לאורך זמן ובמ

 לעשותה על הצד הטוב ביותר.
 

 בברכת חג שמח
 חשב הקבוץ –יעד ביטנר 

 
 

 דיווח על ועדת תכנון תב"ע.                              

 ועדת תכנון תב"ע  עוסקת בקידום התב"ע החדשה של הקיבוץ.
ים במסגרת התב"ע החדשה נערכו שינויים שתכליתם למקסם את השטחים העומד

 לרשותנו כקיבוץ, מתוך ראייה עתידית ארוכת טווח.
הוועדה  -יש לציין ולומר שיתכן ויהיו דברים שלא יאושרו ע"י הגורם הסטטוטורי 

 המחוזית  לתכנון ובנייה.
 מישורים עיקריים: 2-השינויים יבואו לידי ביטוי ב

מא: אם לדאוג שהקרקעות יהיו בתכלית הראויה להשקפתנו, לדוג – במישור העסקי
אנו מתכננים שיהיה גידול וביקוש לשטחי משרדים, או לשטחי מסחר, ותעשייה 

קלה, עלינו לסמן ולאתר את השטחים התואמים , וגם לפעול לפי ההגבלות והחוקים 
 חוק המקרקעין, חוק התכנון והבנייה, ותקנות רשות מקרקעי ישראל. –

קע למגרשים לבנייה עיקר העשייה בתחום של תכנון קר  – במישור הקהילתי
 לחברים העתידיים, 



גם בחלקת המגורים הקיימת, וגם בבניית שכונות חדשות באזור "הבוסטר" בכניסה 
 לקיבוץ, ובאזור הדרום מזרחי לכיוון מטע השקדים.

בתקופה האחרונה הועדה התכנסה ודנה בכל מיני בעיות שעיקרן במיקום מגרשים 
ונות , מדידות של מגרשים  שנדרשו לטובת והסובב אותם, כגון שבילים, החרגות ש

 התב"ע.
 חלק מהפניות היו מטעם המזכירות שביקשה את חוות דעתה של הועדה.

 הוועדה בהגדרתה משמשת כוועדה מקצועית מייעצת.
בנוסף עוסקת הועדה בתיאום ואישור פרויקטים כגון הסדרת מעגל תנועה ליד בית 

ריכה, והסדרת תימרור והסדרי תנועה העלמין, הסדרה ושינוי הכביש לכיוון הב
בכביש של בי"הס "האלה" וגני הילדים, כאשר כל זאת בשיתוף פעולה עם מזכירות 

 הקיבוץ ומנהלי האגודה הקהילתית.
במקביל הופקדה התוכנית של התב"ע בוועדה המחוזית בבאר שבע, ע"י האדריכל 

 דודי דרורי. –שלנו 
ל "ריז'קטים" שאותם נצטרך ללמוד בקרוב נקבל מהם התייחסויות ורשימה ש

 ולתת תשובות.
 רשם: אבי .

 

 מהנעשה ב"חברותא"                                     
תחילת שנה חדשה זו הזדמנות פז לשתף את החברים בנעשה אצלנו  ב"חברותא"   

 ואת הלבטים לגבי המשך הדרך.
ם צביה גר, וניצה, לאחרונה הצטרפו לצוות המתנדבים ג –אתחיל במשהו משמח 

 אנו מקווים שהן יפיחו רוח טובה במפרשים והספינה תשוט קדימה.
אמשיך בכך שהנסיעה השבועית ל"ביג" קסטינה, מתנהלת כסדרה ועל כך התודות 

לאיה , אשר על הארגון ולנהגים המסורים, אשר תורמים ומתייצבים לבצוע. נסיעה 
או סתם להתפנק על כוס קפה, זו מאפשרת לוותיקים לצאת מדי פעם לקניות, 

 והעיקר להרגיש, שאיננו כלואים בכלוב.
מזכירה לכולם, שמוסה ברוידא לקח על עצמו לעזור לכל אחת ואחד שנתקע עם 

 בעיה טכנית בבית. )זוכרים את המגנט למקרר( מניסיוני הוא עושה זאת נפלא.
 בענין מפגשי יום ו' והטיולים אנחנו פחות שבעי רצון.

ניסה לארגן כמה טיולים דאג למדריך מצוין לתוואי מתאים לגיל הזהב,  אברהם ט.
ההשתתפות הייתה  אפסית, עד כדי כך שלא היה טעם להמשיך ולקיימם. באשר 

למפגשי יום ו'  קיווינו מאד לבילוי חברתי מהנה  ואחריו  שמיעה בצוותא של 
מלאכתם נאמנה הרצאה. רותי ורינה בחרו מרצים במגוון רחב של נושאים, שעשו 

והחברים שהגיעו היו מרוצים. עדיין היינו רוצים לראות השתתפות רחבה יותר. 
בנוסף לכך יש חברים המגיעים באיחור, גורמים לתזוזת כסאות ולאי נעימות  )הדבר 
בלט מאד במפגשים מוזיקליים(. בעיקר אנחנו כואבים את חוסר הרצון להגיע לקטע 

לברך את בעלי השמחה, להתכבד ולשוחח על דה הראשון של המפגש. לשבת יחד, 
 והא.

אנחנו, חברי הצוות יושבים על המדוכה, אנו שומעים על הרבה נחת ושביעות רצון 
מהקיבוצים שכנינו , ואף על פעילות תכופה הרבה יותר. למרות הקושי החלטנו לא 

 כך.לוותר . להמשיך במפגשים ולקוות שעם הזמן, חברים ייענו יותר, וייתרמו מ
זו גם הזדמנות לבקש מכם. קוראינו, אנחנו פתוחים לשמוע כל הצעה ורעיון לשיפור. 

 וניצה. .אפשר לפנות אל כל אחת מאתנו: רותי כהנים, רינה, מיכל, צביה גר
 מי ייתן ותהא שנה זו טובה מקודמתה.

 מיכל סלע.



 כמה הערות בשולי שתי שיחות קיבוץ בקיץ הזה.            
השתתף בשתי שיחות הקיבוץ שעסקו בבחירת מנהל הקהילה נדמה לי כי כל חבר ש

היה עד ל"מופע אימים" שאיננו רגילים לו בשיחות הקיבוץ שלנו ועל כך אני מבקש 
 להעיר מספר דברים הקשורים בתרבות השיח שלנו בכלל ועמדתי האישית בפרט.

ום .ימי "השו שו" של החברה הקיבוצית חלפו להם )וטוב שכך(. מי שמגיע לפור1
עם שאילתא, טענה, התבטאות  יחשבו בעיקר העלון ושיחת הקיבוץציבורי, וככאלה 

הוא יענה עם  שבדיוק באותו פורוםואפילו עם סעיף שלם עליו לצפות ולהיות מוכן 
תשובה, בין שהיא נוחה לו ומסכימה אתו ובין שהיא לא נוחה לו ומתנגדת לו!!!. לא 

שהיא וכשתגיע התשובה, שאינה מוצאת  יתכן מצב שמישהו יטען בשיחה טענה כל
חן בעיניו, זה יקרא על ידו עלבון, רודנות, סתימת פיות, כוחנות, דיקטטורה וכו'. 
רוצים דוגמא בבקשה. כחודש לפני השיחה באמצע חדר האוכל ניגשה אלי בתיה 
זלינגר וביקשה ממני לתמוך בהתארגנות למען ירון כמנהל קהילה. שאלתי אותה 

אני והיא ענתה לי: "בגלל שלך יש כושר שכנוע והשפעה ואתה יודע  מדוע דווקא
להתבטא וזה חשוב לנו מאד שאחד כמוך יעזור לנו". השבתי לה שאשקול זאת 
בחיוב. והנה בשיחה, )בשיחה השנייה. ולא במקרה לא דיברתי בשיחה הראשונה( 

וחני ורודן ברגע שהבינה שיש לי הסתייגות הפכתי אצלה מייד למטיח עלבונות, לכ
ודיקטטור. איך מחליפים במהירות בין הקוטב החיובי של מתן מחמאות לקוטב 

 השלילי של הטחת דברי בלע....?! יופי של "אמת ואוביקטיביות"...!
. לאחר השיחה )שאת הגדרתי לה, כבר כתבתי בפיסקה הראשונה( בתיה נתבקשה 2

אי למותו של נחום שור"!  על ידי במייל מנומס להתנצל על דבריה "כאילו אני אחר
)למען הדיוק בתיה טוענת שאמרה "אתה הורדת את נחום שור לקבר". אבל אני 
מניח שהיא וודאי לא התכוונה לכך שאני עובד בחברה קדישא...(כן, כן, כמו שאתם 
קוראים!. כך בדיוק היא התבטאה ברגעי איבוד השליטה שלה!!! אלא שבתיה 

לות!. לדבריה, התנאי הוא: שאני אתנצל בפני ירון הציבה לי תנאי להסכמתה להתנצ
שור על כך שאמרתי )אני מצטט מדבריי(: "העובדה שירון בחר שלא להיפגש עם 
מרכוס לשיחה בארבע עיניים )כפי שקיים עם לא מעט חברים אחרים( ולמרות שאני 
בטוח שלא לכך ירון התכוון  זה עלול להתפרש קצת כהתנשאות..." ובכן, בתיה 

שה ש"אצור סימטריה" בין האשמה שלה לאחריותי למותו של חבר קיבוץ... עם דר
האמירה שלי "עלול להתפרש כהתנשאות". כך בדיוק!  אוזניכם השומעות ועיניכם 
הקוראות!! ממש לא להאמין. למיותר להגיד שלתנאי זה לא עלה בדעתי להסכים!. 

ו. לאור תגובתה של ואחרי החלפת עוד שני אימיילים קטעתי את ההתכתבות הז
בתיה ואי הסכמתה להתנצל ללא תנאי, נאלצתי לפנות לעו"ד לטיפול בנושא. לאחר 
דרישת העו"ד להתנצלותה )שכן היא עלולה להיתבע לדין בגין הוצאת דיבה( בתיה 
הוסיפה שמן למדורה עם מייל נוסף אלי האומר שדרישתי להתנצלותה הוא בגדר 

כי לדרישת העו"ד בתיה נאלצה להסכים )שאחרת סתימת פיות...! למיותר לציין 
הייתה נתבעת בגין "חוק לשון הרע"( ואכן התנצלותה פורסמה בעלון שהופץ לפני 

 ראש השנה.
על האמירה של חברים אלי כאילו הנושא צריך "להיסגר בבית" אומר שאנחנו מזמן  

על פי  לא קהילה חרדית וימי סטלין בשומר הצעיר חלפו מן העולם. ומה שנכון
החוק, לכל אזרחי המדינה, נכון גם אצלנו )בעיקר אחרי  שניסיתי לסיים את זה 

 בצורה חברית בתוך הבית ונכשלתי(.
אגב, שאלת תם. מה זו האפוטרופסות שבתיה לקחה על ירון? ירון הוא איש נבון,  

חכם ואינטליגנטי ואם חשב שפגעתי בו )ומן הסתם, למרות שלא נכח בשיחה, כל 
ם שנאמרו בשיחה הועברו לו במלואם( ידאג הוא אישית להתנצלות מציידי הדברי

 ואעשה אותה בלב שלם ובצורה לגמרי חברית  )ולהבדיל, בלי הצבת שום תנאים...!(



. בלהט ההיסטריה היו חברים שלא הבינו )ובטח התקשו לשמוע בשעת הצרחות...( 3
 שור ואני מבקש להסביר.מה הקשר של יהודית אפרתי לדיון על בחירתו של ירון 

הוויכוח ביני ובין יהודית אפרתי הוא וויכוח נוקב וממש לא התחיל בשיחת   
הקיבוץ!!! לא הפתעתי את יהודית בדברים או/ו בטיעונים חדשים שלא אמרתי לה 

"מה בהתכתבויות הארוכות בינינו! יהודית ואני החלפנו לא מעט מיילים על הסוגיה 
)ומכאן  כלל ועל צוות האיתור לבחירת מנהל הקהילה בפרטמהותו של עלון קיבוץ ב

הרלוונטיות לנושא(.  נכון, אין בין יהודית וביני הסכמות על הכל, אבל יש בינינו 
. ואם הוא לפעמים דיון חריף זה כנראה בגלל סגנוני ולא בגלל וויכוח לגיטימי וחברי

 ני חייב עם זאת הערה. סגנונה של יהודית. אבל זה עדיין דיון לגיטימי לגמרי. א
אמרתי אותם גם בתחילת דבריי בשיחה. יהודית היא בין אלה שלוקחים על עצמם  

אחריות ובין הפעילים והעושים למען הקהילה ועל כך יש לי אליה הרבה כבוד, 
 הערכה ופירגון. גם על העשייה עצמה וודאי על ההתמדה במשך כל כך הרבה שנים.

 דית. ולעצם הוויכוח שלי עם יהו
אני טוען שעלון קיבוץ אינו עיתונות חופשית ונשכנית. זה אינו תפקידו של עלון 
קיבוץ. עלון הקיבוץ ממומן ע"י כל בעלי המניות של העיתון. של אלה שמתנדבים 
לעשות ותורמים לקהילה אבל גם של אלה ה"קוטרים" שיושבים בבית ויש להם רק 

ט אוטומטית,  לכל דבר ש"המימסד טענות והם מרגישים עצמם אופוזיציה, כמע
הדורסני" )"המימסד הנורא"...!( מנסה ורוצה לעשות. בהרבה מיקרים אני קורא 
את יהודית כותבת "חברים אומרים ש...." שהיא בס"ה שיטת כתיבה עיתונאית 

אווירה נעימה לומר "דעתי היא ש...". בעיניי, תפקידו של העלון הוא לייצר בקיבוץ 
וירה של תקווה ופירגון , יחד כמובן, לצד ביקורת, שהיא לא רק ואופטימית! או

לטעמי, ראוי לפרגן יותר לאלה שמוכנים לעשות  חשובה אלא גם הכרחית!!!
ולהשקיע בהתנדבות למען הקהילה שלנו. ואולי, פחות לפרגן לנותני עצות למינהן 

טו לא לחיות שהחליטו לשבת מול הטלבזיה, רגל על רגל, ואולי אפילו לכאלה שהחלי
בכפר מנחם  )בטח כאשר מדובר בבחירת מנהל קהילה(!!. מספר החברים שמתוכם 
אנחנו מוצאים כאלה שהם גם בעלי יכולת וגם מוכנים לתת כתף לעשיה בהתנדבות 

)במקרה הטוב!( אז מדוע לא לפרגן להם?. במהלך הוויכוח  50אינו עובר לצערי את ה
יבוץ אחר, שמצבו הכלכלי קשה ביותר ולמרות שלי עם יהודית שלחתי לה עלון של ק

זאת העלון שלהם משדר אופטימיות ותקווה ומלא פירגון לעושים ולמתנדבים. יש 
לו מערכת וכותבים שיחד דנים בעיקר, איך ליצר מצב רוח טוב ונעים בקיבוץ, עם 

 תקווה לעתיד טוב יותר. עלון שזכה גם לשבחיה של יהודית.
יואל דרום ז"ל. יואל, בניגוד ליהודית היה  –ן מיתולוגי בעבר היה לנו עורך עלו

מפרגן קצת יותר מידיי)לטעמי(, וכמעט נטרל את צד הביקורת. יהודית  לקחה 
רק ביקורת. "אין מספיק שקיפות", "אין שיתוף חברים" )  –לצערי, את הצד ההפוך 

מוקרטיה" מאות או לפחות עשרות "מתנדבים" עומדים בתור ארוך ארוך...( "אין ד
ועוד כהנה וכהנה הגדרות. והנה, כחודש לפני הצגת המועמדים כותבת לנו רינה קרן 
בעלון שצוות האיתור "אינו מאוזן", יש בו רק אנשי "מימסד"? שומו שמיים! 
ויהודית מוסיפה )"למען הגילוי הנאות, אני מסכימה עם רינה?!"(. הבה נבדוק מי 

יק דמוקרטי אליבא רינה ויהודית...? מתן הוא אותו "צוות המימסד" שאינו מספ
...? אולי מרכוס שנבחר חודש לפני כן 9לפידות? שאולי הוא "מימסד" כבר מגיל 

לתפקיד...? בועז קפלן שעובד בחוץ ואינו חלק במימסד? שושי שנמצאת פה על תקן 
חודשים...?. בקיצור, כבר בבחירת הצוות החלה יצירת אווירה כנגד  4משאבי אנוש 

וות  )הלא דמוקרטי כביכול...(.  ואז בשיחת הקיבוץ העזתי להגיד )נכון, בצורה הצ
סרקסטית( שכאשר יהודית מדברת על העדר דמוקרטיה "בהנהלות" שתזכור 

אחוז! דמוקרטיה של איש אחד!!!. ולא  100שאצלה בעלון יש דמוקרטיה מלאה של 



נדבים  וכמה אמרתי זאת כהתרסה אלא כהמחשה למצב של מספר החברים המת
קשה לגייס כאלה שיצטרפו למעגל העושים!. הרי יהודית מכירה זאת על בשרה! אז 
מדוע דווקא עורכת העלון צריכה להיות עם אלה שצוות האיתור לא מספיק מגוון 
לטעמם...? לא היה בדבריי בשיחה שום אמירה "בלתי פרלמנטרית" או פוגענית 

יהודית תיקח על עצמה אתגר לפתוח בדיון כלפי שום חבר. יתרה מכך, הייתי שמח ש
 של עלון הקיבוץ ובו יובאו הדעות השונות.מהותו ותפקידו  ציבורי על

 שנה טובה וגמר חתימה טובה.
 יחיעם יוגב 
19.09.2017                                                                

 

 

 

 כמה הערות על דברים הדורשים תיקון
  – ערמות הזבל

 הענפים היבשים וכל מה שיוצא מהבתים והסביבה מגביהים רום.
 מדי פעם עוברת המשאית ומגרדת את החלק העליון.

 בכל מקום בו הייתה ערמה, נשארים שברים ופריטים קטנים.
 השקיית מקומות ציבוריים

זורמים  –וישנים  המים הפורצים מצינורות רקובים –המים הזורמים בכיף שעות 
 שעות.
אין מספיק כסף  –עם הגינות הגדולות, הפורחות והמקשטות את האזור  -ולנו  

 אולי! –ע"י סבסוד –אפשר לנסות למצוא פתרון  – להשקות ולתחזק את הגינות.
  וכמובן המפוח !!

המתכת.  נפלא! אבל  היום ראיתי אותו מעיף עלים על הכביש היורד ע"י מפעל
אזור מגורים  –כל האזור מחדר האוכל למטה  –האזור הדרומי של מגורי החברים 

 מוזנח לחלוטין. רחוק מהעין...–רחב מידות 
אם רק ימצא זמן גם לכללי  –המפוח הנצחי ליד חדר האוכל והמועדון הוא בסדר 

 באזורים מרוחקים.
 תלמה                                                                                                                        

 
 

 לוטם  לעדנה ובועז וכל המשפחה ברכות חמות להולדת הנכדה

 בת ללי ועמיר.

 

 גילי לצפרא, לאורי וכל המשפחה ברכות חמות להולדת  הנכדה 

 בת לחן ועדי.
 

 
 
 
 



 ?איפה כהן

 ”?את הבשורה“היכן אני שמעתי 

מטר שני טנקי שרמן  200ביום כיפור בזמן שפוניתי לתאג"ד ראיתי במרחק           

מאוישים מס' צעדים מהתאג"ד כוח פנימי הוביל את צעדי לכיוון לא יודע מהוא 

הכוח אך הגעתי אליהם. אני כמעת זומבי באותה עת, ולא עושה הרבה תנועות 

מיותרות הם נתקעו בדרך כאשר יתר היחידה עלתה לרמה. תקלה טכנית מנעה 

מהם להמשיך אחד מאנשי הצוות הייה בני זלמן. הקשר שלהם הייה פתוח על 

לרמה  שעות. והוא הקשיב מה קורה עם החברה שכבר עלו 24התדר  הפלוגתי 

וכבר היו נתונים בעיצומה של הלחימה. לאחר שלחצנו יד לשלום הוא אמר 

כאשר ראשו מושפל מטה ״אני לא שומע את כהן בקשר כבר יום וחצי והוסיף 

שנינו השתופפנו ”. אני מודאג.. קודם עקבתי אחריו ועכשיו הוא לא בקשר יותר

ר לקיבוץ "לא ידעתי וקיווינו אני הלכתי משם נפרדנו. כאשר הגעתי מאוחר יות

כלום" אבל במפתיע תפסתי טרמפ ממסמיה בן דוד של משפחת ברגר  בדרך 

הוא סיפר לי על עמוס ברגר שנפל. נסעתי עם הבן דוד עד לבית של צילה 

ואליהו ז"ל, רגינה ניגשה אלי בחוץ בפתח הבית ושאלה אתה יודע? מה שאלתי? 

ז היא אמרה ששניים נפלו גם והיא יש לנו שניים!!! מה זאת אומרת שאלתי וא

ראובן היא אמרה וגם עמוס ברגר. הייתי בעצם בעיצומה של הלחימה כאשר 

פוניתי, בגלל פציעה קלה. ומשם חתכתי הביתה  לכמה שעות מקלחת שנה 

חטופה כשעתיים וחזרה אל התופת. אהבתי את החתימה של ראובן ראיתי אותה 

על האוהלים, של קורס מקצועות בכל מקום שהוא עבר בצבא. הוא צייר בצבע 

שומר לילה עייף ומתחת כתב איזה סיסמה על "אות שפירא" אות שמעניקים 

לשומר. כך הוא קרה לאות ומתחת ומתחת התנוססה חתימתו. שנה אחריו אני 1

נימי. ואילו אני הייתי גאה שאני  הייתי באותו האוהל. לגבי האחרים הוא הייה אנו

קק"ש שגם שם התנוססו ציוריו. 2מכיר את הצייר ראובן שבאותה עת הייה ב

למטה התנוססה חתימתו של ראובן . לכולם אמרתי שהצייר הוא מכפר מנחם, 

כמובן בגאוה. קריקטורות נוספות שלו הופיעו גם באסם הישן. הן היו קשורות 

הפורים, אך נשארו שנים רבות. נדמה לי כי גם המקלט ליד חדר אוכל הנוף  לחג

  !החללי. גם על הסילו הלבן ואיפה לא

 
 

                                                 
1
 התעסקנו בשמירות בצורה אובססיבית במהלך הקורסים בשריון 

2
 .קורס. קציני. שריון 



 

 למרסלו ארבר וכל המשפחה

 

 תנחומים במות האם

 

 פלורה ז"ל
 
 

 
 
 

 משהו קטן וטוב
 

 אנואר

מפסיד מי שלא ראה איך הרפת מתפקדת ואיך הסביבה שלה 

 נראית.

לא יודע  –באהבה, ברצון ובנכונות  –מי שלא זכה לחסד ממנו 

 מה הוא מפסיד!!

  וכמובן שתהיה שנה טובה!!                          

 תלמה                                                  

 

 
 
 
 
 
 

 

 

 לאופיר קליין שהגיע למצוות,

 פרוש כנפיים לקראת התחלות חדשות,

 מזל טוב לך, לליאורה, למרים ויגאל וכל המשפחה,

 דרך צלחה והרבה נחת.
 


